
 

 

Referat/bestyrelsesmødet den 9/3 2025 kl. 13.30-16.00 på Rørvig 
Bibliotek 

 

Deltagere: Lene, Anders, Anne, Arne, Ole, Michael, Tue, Alf og Mette 

 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden og referat 
Til referatet: Anders bemærker at vi reelt set savner en mere præcis 
kalkule for den fortsatte vedligeholdelse af møllen. 

2) Status 
Gives under pkt 3. 

 

3) Status fra udvalgene 
Landudvalget/Lene 
Mageskiftet ved Solfaldshøjen er sket i stor enighed mellem de berørte 
parter. Landinspektøren er i proces med formaliteterne 
I øvrigt henvises til netop udsendt Nyhedsbrev, hvori nogle problematikker 
vedr. fællesarealer kommenteres. 
 
Endvidere glædeligt at der i foråret kan sættes en bænk op i området, 
doneret af et medlem. 
 
Fremtidigt arbejde for Landudvalget vil fx være Isefjordens tilstand, 
biodiversitet mv. 
 
By og Havn/Mette 
Annonce i Rørvigguiden (sponsoreret af Gitte Baes) med illustration af 
Flemming H. 
Info om havnen opdateres. 
 
Mølleudvalg/Arne/Ole 
Møllevinger krøjes (15/3 - med interval på 3 uger) 



Oprydning efter julemarkedet let mangelfuld (altså en reminder om at 
huske oprydning) 
Græsset rundt om møllen kræver ny eftersåning. 
Vindbrædder monteres primo april. 
Der er indhentet tilbud i forhold til vedligehold (tjæring/oliering af 
møllekrop/hat og vinger inkl. lift); et overslag lyder på 172.000 
Der er opstået mulighed for en donation, der dækker denne første gangs 
vedligehold. 
Uanset hvad, så er den fortsatte vedligeholdelsesudgift en meget stor post 
for Rørvig By og Land - det kræver en grundig analyse og at alle 
muligheder vedr. finansiering undersøges. Andre møllers tilsvarende 
situation undersøges. 
 
Mølleudvalget nedsætter en gruppe, der undersøger alle aspekter i forhold 
til vedligeholdelse. Arne indkalder, Michael og Anders ønsker at deltage. 
 
Næste aktivitet: Møllens Dag, 3. søndag i juni. 
I sommerferien søndagsåbent/gratis adgang med opfordring til 
medlemskab af foreningen. 
Accept af at der i 2026 afholdes Friluftsgudstjeneste ved Møllen. 
 
Bevaringsudvalg og lokalplan/Anders 
Der er afgivet høringssvar til Kommuneplan. Fokus er bl.a. på ”ingen 
turisme øst for Rørvig”, ”Området omkring Danmarks Midtpunkt bevares 
som kulturlandskab”. Høringsvaret blev afgivet af en gruppe bestående af 
Rørvig By og Land samt borgere og landligger fra Rørvig og Nakke. 
 
Der er også afgivet høringssvar om Kirkevænget. Her vil kommunen have 
registreret mange sommerhuse som bevaringsværdige - det bakker RVBL 
op om og anbefaler en bevarende lokalplan for vejen.  
Rørvig Bymidte: Opsamling mangler - det er i proces. 
 
Nye opgaver: Kommunen vil gerne have RVBL med i arbejdet omkring 
lokalplaner i kommunen; vi holder kontakt. 
 

4) Danmarks Midtpunkt/Anders og Michael 
Møde i Vækst- og udviklingsudvalget uge 11, hvor tårnprojektet er på. Der 
mangler stadig trafikanalyser, hvilket er påpeget. 
Vigtigt med Borgermøde (med moderator), indkaldt i god tid. 
 

5)  Økonomi/Anders 



Der er udsendt kontingentopkrævninger ud (203.000,- kr. hvoraf der 
indkommet 153.000) Der sendes rykker ud til ikke-betalende. 
Hensættelser: Rørvig Mølle 20.000, Bymidte 10.000 
Mulige sponsorater følges op. 
 
I forbindelse med at få et mailsystem, der kan håndtere udsendelse af 
Nyhedsbrev, så abonnerer vi nu på et system, der koster 4.700,- om året 
- det fastholder vi. 
  

6) Folkemødet RVBL/Lene 
RVBL ønsker at deltage i en debat om fredagen i Realdania-teltet med en 
positiv bymidte-case. 
 

7) Dato for kommende bestyrelsesmøde. 
Næste bestyrelsesmøde: 11/5 kl. 14.30-16.30 
 
Referent: Alf 
 
 
 
 
 


